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Protokół nr 47/2014  

z posiedzenia wspólnego Komisji  

odbytego w dniu 13 października 2014 roku 
 

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji Rozwoju Gospodarczego  

i Budżetu oraz pozostałych Komisji Rady Miejskiej (nieobecny radny 

Mieczysław Kowalski). 

Ponadto w posiedzeniu Komisji uczestniczyli: 

Burmistrz Borku Wlkp. – Marian Jańczak, 

Skarbnik Gminy – Mirosława Kozłowska, 

Kierownik Referatu Ochrony Środowiska – Mirosław Twardowski, 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Ustalenie porządku posiedzenia. 

3. Zaopiniowanie projektów uchwał.  

4. Wolne głosy i wnioski. 

5. Zakończenie. 

 

Ad. 1. Otwarcie posiedzenia. 

 

Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego 

i Budżetu – Tadeusz Ratajczak.  

 

Ad. 2. Ustalenie porządku posiedzenia. 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu przedstawił 

porządek obrad, który przyjęto bez zmian. 

 

Ad. 3. Zaopiniowanie projektów uchwał. 

 

a) zbycia nieruchomości gruntowej położonej w Borku Wlkp. (333/20) 

Kierownik Referatu Ochrony Środowiska – Mirosław Twardowski wyjaśnił, że  

jest to nieruchomość gruntowa niezabudowana o pow. 0,0153 ha, położona przy 

ul. Koźmińskiej w obrębie Borek Wlkp. Wartość nieruchomości ustalona została 

na podstawie wyceny dokonanej przez rzeczoznawcę majątkowego na kwotę 

4.500 zł. Nieruchomość ta zostanie przeznaczona na uzupełnienie działki 

sąsiedniej, której właścicielem jest Pani Grzymisławska Czesława.  

 

Uwag nie zgłoszono. 
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Opinia Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu: pozytywna, za wydaniem 

pozytywnej opinii głosowało 8 członków Komisji (nieobecni radni: Mieczysław 

Kowalski, Andrzej Kubiak)  

  

b) zbycia nieruchomości gruntowej położonej w Borku Wlkp. (333/21) 

 

Kierownik Referatu Ochrony Środowiska – Mirosław Twardowski wyjaśnił, że 

jest to nieruchomość gruntowa niezabudowana stanowiąca własność Gminy       

Borek Wlkp. o pow. 0,0155 ha, położona przy ul. Koźmińskiej w obrębie Borek 

Wlkp. Wartość nieruchomości ustalona została na podstawie wyceny dokonanej 

przez rzeczoznawcę majątkowego na kwotę 4.500 zł. 

Nieruchomość zostanie przeznaczona na uzupełnienie działki sąsiedniej, której 

współwłaścicielami są: Państwo Paszkier Wiesława, Paszkier – Klaczyk 

Magdalena i Paszkier Jacek.  

 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Opinia Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu: pozytywna, za wydaniem 

pozytywnej opinii głosowało 8 członków Komisji (nieobecni radni: Mieczysław 

Kowalski, Andrzej Kubiak). 

 

c) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Borek Wlkp. na lata 

2014/2023 

 

Skarbnik Gminy przedstawiła proponowane zmiany WPF. 

 

Radna Róża Jędrosz czy budowa wodociągu w miejscowości Osówiec będzie 

realizowana przez Zakład Wodociągów i Kanalizacji w Karolewie. 

 

Burmistrz wyjaśnił, że dlatego zdejmuje się środki z tego zadania, ponieważ 

będzie ono realizowana przez ZWiK w Karolewie.  

 

Radny Marek Rożek prosił o wyjaśnienie przesunięcia środków przeznaczonych 

na budowę środowiskowej hali widowiskowo – sportowej w Borku Wlkp.  

 

Burmistrz poinformował, że środki zostały przesunięte, ponieważ nie w roku 

bieżącym nie przeprowadzono przetargu na to zadanie. 

 

Innych pytań nie zgłoszono. 

 

Opinia Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu: pozytywna, za wydaniem 

pozytywnej opinii głosowało 8 członków Komisji (nieobecni radni: Mieczysław 

Kowalski, Andrzej Kubiak). 
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d) zmian budżetu i w budżecie na rok 2014 

 

Skarbnik Gminy przedstawiła zmiany planu dochodów: 

 dz. 600, rozdz. 60016, zwiększa się dochody o kwotę 68.952 zł z tytułu 

bezzwrotnej pomocy finansowej od Agencji Nieruchomości Rolnych o/ Poznań, 

 dz. 700, rozdz. 70075 zwiększa  się dochody o kwotę 21.446 zł z tytułu 

przyznanej pomocy na operację z zakresu małych projektów- nazwa projektu 

„Blask dziecięcych uśmiechów”, 

 dz. 756, rozdz. 75615 zwiększa się dochody o kwotę 362 zł z tytułu 

rekompensaty utraconych dochodów w podatkach i opłatach lokalnych, 

 dz. 853, rozdz. 85395 zwiększa się dochody o kwotę 315 zł  z tytułu środków na 

realizację Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki, tytuł Projektu „Przez Zakład 

Aktywności Zawodowej na rynek pracy”. 

Po dokonanych zmianach dochody zwiększyły się o kwotę 91.075,00 zł  

i wynoszą 27.903.810,69 zł. 

 

Zmiany po stronie wydatków dotyczą: 

  dz. 010, rozdz. 01008 zwiększa się wydatki o kwotę 20.000,00 zł na realizację 

zadania inwestycyjnego pn. „Zabudowa rowu melioracyjnego (P21)  

w m. Bolesławów – Siedmiorogów Drugi- (przy ZAZ w Leonowie), 

-zmniejsza się wydatki o kwotę 16 tys. zł na planowane zadanie inwestycyjne 

pn. „Budowa wodociągu w miejscowości Osówiec”, 

  dz. 600, rozdz.60016 dokonuje się następujących zmian: 

zwiększa się wydatki na zadanie: 

-„Doprowadzenie do właściwego stanu technicznego drogi na działkach  

nr 65/3 i 62/10 w miejscowości Skokówko- kwota 94.452 zł (dofinansowanie 

z ANR wynosi 68.952 zł). 

Zmniejsza się wydatki: 

-„Budowa drogi wraz z infrastrukturą towarzyszącą na osiedlu Powstańców 

Wlkp. w Borku Wlkp.” – 100 tys zł, 

 - „Remont i modernizacja chodników, miejsc parkingowych w Karolewie” – 

1.947 zł. 

  dz. 700, rozdz. 70005 zmniejsza się wydatki inwestycyjne o kwotę 45.560 zł 

(dot. zadania pn. Remont-modernizacja lokalu przy ul. Droga Lisia), 

  dz. 710, rozdz. 71004 zwiększa się wydatki o kwotę 17.620 zł na opracowanie 

dokumentacji planów przestrzennego zagospodarowania, 

  dz. 750, rozdz. 75023 zmniejsza się wydatki na wynagrodzenia i pochodne od 

wynagrodzeń o kwotę 43.000 zł, zwiększa wydatki o kwotę 7.912 na zakup 

sprzętu, 

- rozdz. 75075 zwiększa się wydatki o kwotę 5.000 zł na zakup usług 

promujących gminę, 

  dz. 754, rozdz. 75412, 75414 dokonuje się przesunięć między paragrafami  

w celu zabezpieczenia środków na zadanie inwestycyjne pn. „Rozbudowa 
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remizy OSP wraz ze zbiornikiem bezodpływowym w miejscowości Leonów”- 

(7.130 zł), 

 dz. 757, rozdz. 75702 zmniejsza się wydatki o kwotę 45.000 zł z tytułu prowizji  

i odsetek od kredytów i pożyczek, 

  dz. 801, rozdz.80104 zmniejsza się wydatki inwestycyjne o kwotę 9.766 zł.  

 dz. 851, rozdz. 85154 dokonuje się przesunięć między paragrafami w celu 

zabezpieczenia środków na zadanie „Budowa placu zabaw w Celestynowie” 

oraz na wydatki bieżące,  

- zmniejsza się wydatki w rozdz. 85195 o kwotę 5.000 zł. 

 dz. 852, rozdz. 85202, 85206,85216 zmniejsza się wydatki bieżące o kwotę 

30.000 zł, 

 dz. 853, rozdz. 85395 zwiększa się dotację o kwotę 315 zł na realizację 

Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki, tytuł Projektu „Przez Zakład 

Aktywności Zawodowej na rynek pracy” oraz o kwotę 362 zł  na podatek od 

nieruchomości, 

 dz. 900, rozdz. 90002 zwiększa się wydatki o kwotę 128.000,00 zł na 

gospodarkę odpadami, 

 dz. 921, rozdz. 92120 wprowadza się kwotę 62.940 zł na konserwację  

i restaurację figury Matki Boskiej Niepokalanej na Rynku w Borku Wlkp., 

zadanie jest realizowane w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich- 

działanie „Odnowa i rozwój wsi”,  

 dz. 926, rozdz. 92601 zmniejsza się wydatki majątkowe o kwotę 10.000 zł  

z zadania „Budowa środowiskowej hali widowiskowo-sportowej z zapleczem 

i zagospodarowaniem terenu przy ul. Dworcowej w Borku Wlkp.” oraz 

zwiększa wydatki majątkowe o kwotę 46.800 zł na zadaniu 

„Zagospodarowanie terenu rekreacyjnego w Karolewie poprzez montaż 

siłowni zewnętrznej”, zadanie jest realizowane w ramach Programu Rozwoju 

Obszarów Wiejskich- działanie „Odnowa i rozwój wsi”. 

 

Dokonuje się zmian we wydatkach w ramach funduszu sołeckiego (rozdz. 60016, 

90004,  92105, 92109, 92601. 

Po dokonanych zmianach wydatki zwiększyły się o kwotę 79.075, zł  

i wynoszą  27.496.635,50 zł. 

 

Radny Michał Dopierała  prosił o wyjaśnienie, która droga w Skokówku będzie 

modernizowana. 

 

Burmistrz wyjaśnił, że jest to odcinek drogi przy bloku mieszkalnym  

w Skokówku, natomiast drugi to odcinek drogi do budynku po PGR- owskiego. 

 

Radny Marek Rożek wnioskował o wyjaśnienie na zakup jakich usług 

promujących Gminę przeznacza się kwotę 5 tys. zł. 

 



Str.5 /7 

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że środki te zostaną przeznaczone na Magazyn 

Samorządowy Gminy Borek Wlkp. 

 

Innych pytań nie zgłoszono. 

 

Opinia Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu: pozytywna, za wydaniem 

pozytywnej opinii głosowało 9 członków Komisji (nieobecny radny Mieczysław 

Kowalski). 

 

e) Opinia w sprawie przyznania statusu pomnika przyrody dla alei 

lipowych. 

 

Kierownik Referatu Ochrony Środowiska – Mirosław Twardowski  

poinformował, że pomnik przyrody  to jedna z form ochrony indywidualnej, 

której podlegają pojedyncze twory przyrody ożywionej i nieożywionej lub ich 

skupienia o szczególnej wartości przyrodniczej, naukowej, kulturowej, 

historycznej czy też krajobrazowej oraz odznaczające się indywidualnymi 

cechami, wyróżniającymi je spośród innych. 

 

Do pomników przyrody ożywionej zaliczyć można pojedyncze drzewa lub 

krzewy oraz grupy drzew odznaczające się sędziwym wiekiem, wielkością, 

niezwykłymi kształtami lub innymi cechami, a także zabytkowe aleje drzew. 

 

Zgłoszenia pomnika przyrody może dokonać każdy mieszkaniec gminy (także 

Burmistrz lub urzędnik), szkoła, stowarzyszenie itp. osobiście lub 

korespondencyjnie. 

 

Ustanowienie pomnika przyrody następuje w drodze uchwały Rady Miejskiej, po 

uzgodnieniu z Regionalnym Dyrektorem Ochrony Środowiska.  

 

Rada Miejska może również, ale tylko po uzgodnieniu z Regionalnym 

Dyrektorem Ochrony Środowiska, znieść pomnik przyrody w przypadku utraty 

jego wartości albo w przypadku, gdy koliduje on z realizacją inwestycji celu 

publicznego lub gdy jego zniesienie jest niezbędne dla zapewnienia 

bezpieczeństwa powszechnego. Rada Miejska nie ma kompetencji do 

zlikwidowania pomnika w innych przypadkach niż te dwie sytuacje wyraźnie 

wymienione w ustawie. 

Rada Miejska może zmienić własną uchwałę o ustanowieniu pomnika (np. 

modyfikując listę zakazów).  

 

Śmierć drzewa uznanego za pomnik przyrody nie musi być przesłanką do 

zniesienia jego ochrony. Na terenach niezabudowanych, jeżeli nie stanowi to 

zagrożenia dla ludzi lub mienia, drzewa stanowiące pomniki przyrody podlegają 

ochronie także po śmierci, aż do ich samoistnego, całkowitego rozpadu.  
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Złożony wniosek Pani Wioletty Jańczak dotyczący przyznania statusu pomnika 

przyrody dla dwóch alei lipowych położonych w pasie dróg gminnych Jeżewo – 

Strumiany oraz Lisiagóra – Wygoda ma duże poparcie społeczne, co 

odzwierciedla ok. 360 podpisów uzyskanych od różnych grup społecznych. 

Nadanie statusu pomnika przyrody ma na celu zachowanie tych alei dla 

przyszłych pokoleń, jak również dalszego ich zagospodarowania i odtworzenia. 

Przedmiotowa opinia „da zielone światło” do dalszych działań w kierunku 

przyznania statusu pomnika przyrody i lepszego zagospodarowania tego terenu. 

 

Radny Romuald Gawroński zapytał jakie są konsekwencje przyznania w/w 

alejom  statusu pomnika przyrody. 

 

Kierownik Referatu Ochrony Środowiska wyjaśnił, że tak samo jak Rada Miejska 

nadaje status pomnika przyrody, tak samo może znieść ten status. Jednak kiedy 

Rada przyzna w/w status, będzie można poczynić pewne działania celem 

uporządkowania i zagospodarowania terenu. 

 

Radny Leszek Dajewski zapytał czy Gmina otrzyma jakieś dodatkowe środki na 

w/w cel. 

 

Kierownik Referatu Ochrony Środowiska wyjaśnił, że Gmina nie otrzyma 

żadnych dodatkowych środków. 

 

Wobec powyższego radny Leszek Dajewski proponował, aby najpierw 

uporządkować teren, a później przyznać status pomnika przyrody. 

 

Radna Barbara Wawrzyniak poinformowała, że lipa jest drzewem miododajnym  

i  bardzo odpornym, przetrwa nawet pożar. 

 

Innych pytań nie zgłoszono. 

 

Opinia Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu: pozytywna, za wydaniem 

pozytywnej opinii głosowało 8 członków Komisji, 1 radny wstrzymał się od 

głosowania (nieobecny radny Mieczysław Kowalski). 

 

Ad.4. Wolne głosy i wnioski. 

 

Radny Michał Dopierała proponował nadanie statusu pomnika przyrody również 

alei lipowo – kasztanowej w Zimnowodzie. Ponadto wnioskował  w sprawie 

konieczności instalacji drugiego transformatora we wsi Skokówko. 

Burmistrz wyjaśnił, że były już prowadzone w tej sprawie rozmowy z ENEĄ, na 

najbliższą sesję zostanie przygotowany stosowny projekt apelu. 

 

Innych pytań nie zgłoszono. 
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Ad.5. Zakończenie. 

 

Wobec realizacji porządku obrad oraz braku innych głosów Przewodniczący 

Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu – Tadeusz Ratajczak zakończył 

posiedzenie. 

 

 

Protokołowała      Przewodniczący Komisji 

 

Wiesława Wójcik      Tadeusz Ratajczak  

 


